
Днем народження Чор-
нобильської об’єднаної
організації, яка є правонас-
тупницею профспілкових ко-
мітетів ВО «Комбінат», НВО
«Прип’ять», Чорнобильсько-
го територіального комітету,
Чорнобильської територі-
альної організації профспіл-
ки, визначено 3 червня
1987 року.

Становлення профспіл-
кової організації проходило
у складних умовах, спричине-
них, передусім, перебудовою
у політичному та економічно-
му житті країни, низькими
темпами економічної рефор-
ми, що зачепила широкі
верстви населення, зокрема
і працівників зони відчуження.
На цій радіаційно забрудне-
ній території вели діяльність
профспілкові організації під-
приємств, які були підпо-
рядковані різним міністер-
ствам та відомствам, що
виконували роботи з ліквіда-
ції наслідків Чорнобильської
катастрофи.

Організацією роботи
профспілкових організацій,
здійсненням контролю за
дотриманням норм охорони
праці займався створений
після аварії на Чорнобиль-
ській АЕС профспілковий
штаб, який очолював голова
ЦК профспілки працівників
енергетики та електротех-
нічної промисловості СРСР
Сімочатов М. О. Він, одно-
часно, був членом Урядової
комісії з ліквідації наслідків
аварії на Чорнобильській
АЕС. До складу штабу вхо-
дили штатні профспілкові

працівники, які працювали
за вахтовим методом. Од-
ним із перших був уповнова-
жений Київської обласної
ради профспілок — заступ-
ник керівника профспілко-
вого штабу Струк В.Ф. До
профспілкового штабу були
постійно прикомандировані
технічні інспектори та дові-
рені лікарі, серед яких були

довірений лікар ЦК Проф-
спілки працівників енергети-
ки та електротехнічної про-
мисловості Пруднікова Т. П.
технічний інспектор праці
ЦК профспілки Тимошенко
В. О.

Після створення ВО «Ком-
бінат» відбулася організацій-
на конференція профспілко-
вих організацій підприємств,

які увійшли до складу об’єд-
нання. Первинна профспіл-
кова організація включа-
ла профспілкові структури 
17 підприємств, які брали
участь у ліквідації наслідків
Чорнобильської катастро-
фи. Профком об’єднував 13
первинних, 46 цехових, з
яких три мали права первин-
ної профспілкової організа-

ції, та 112 профспілкових
груп, на обліку яких перебува-
ло 14537 членів профспілки.

Перший профспілковий
комітет був обраний у складі
35 осіб, з яких 15 людей
мали робітничі спеціальнос-
ті. Профком був наділений
правами районного проф-
спілкового комітету.
(Закінчення на 2-й стор.)

Нинішній сімейний від-
починок буде організовано у
пансіонатах «Меліоратор»
(Херсонська область), «Тер-
нопіль» (Одеська область) та
в «Отдыхе» (Автономна Рес-
публіка Крим).

Рішенням спільного за-
сідання адміністрації і проф-
спілкового комітету РАЕС ус-
тановлено розмір часткової
оплати за путівки, придбані за
кошти профбюджету, що ви-
даються профкомом станції.

Так, працівник ВП РАЕС
— член Атомпрофспілки оп-

лачує 20 відсотків вартості
путівки. Другий член сім’ї
(чоловік, дружина — не член
Атомпрофспілки) працівника
ВП РАЕС, члена Атомпроф-
спілки за умови спільного
відпочинку — 35 відсотків
вартості путівки плюс пода-
ток з доходу фізичних осіб.
Другий член сім’ї (чоловік,
дружина — член Атомпроф-
спілки) працівника ВП РАЕС,
члена Атомпрофспілки, за
умови спільного відпочинку
— 25 відсотків вартості
путівки. На санаторно-ку-

рортне лікування та оздо-
ровлення дітям працівників
ВП РАЕС — 10% вартості
путівки, дітям-студентам до
23 років — працівників ВП
РАЕС, члена Атомпрофс-
пілки — 10% вартості путівки
плюс податок з доходу фізич-
них осіб. На санаторно-курорт-
не лікування та оздоровлення
пенсіонерам, колишнім пра-
цівникам Компанії, членам
Атомпрофспілки — 10% вар-
тості путівки.

Екскурсії вихідного дня
для колективного відпочин-
ку працівників РАЕС, членів
Атомпрофспілки — 50 від-
сотків вартості путівки.

Крім того, вказаним ви-
ще рішенням надаються без-
коштовно путівки дітям-си-
ротам (у т. ч. напівсиротам),
дітям, матері яких мають
статус одинокої, дітям-інва-
лідам, дітям з багатодітних

сімей (до 5 дітей — одна
путівка безкоштовно, більше
5 дітей — дві путівки) праців-
ників ВП РАЕС, членів Атом-
профспілки. Путівки на піль-
гових умовах надаються
один раз упродовж кален-
дарного року.

Значна увага на Рів-
ненській АЕС приділяється й
окремому оздоровленню ді-
тей працівників станції. Нині
вони матимуть змогу відпо-
чити у дитячому оздоровчо-
му таборі «Мандарин» (АР
Крим, с. Піщане Бахчиса-
райського району, чотири
заїзди на 17 днів), у ДОТ
«Какаду», що в Євпаторії. До
послуг дітвори — міжнарод-
ний молодіжний центр «Ай-
Кемп» у Криму та оздоров-
чий табір «Берег» у місті
Алушті (чотири заїзди з 
терміном перебування 21
день). Загалом у цих оздо-

ровницях плануємо оздоро-
вити 514 дітлахів.

Питання організації від-
починку дітей розглядалося
на спільному засіданні адмі-
ністрації і профкому станції.
Були прийняті відповідні
рішення. Так, супроводжен-
ня дітей у табори та у зво-
ротньому напрямку, згідно з
графіками заїздів, покладе-
но на управління соціально-
го розвитку. Обов’язки що-
до формування груп — на
профспілковий комітет ВП
РАЕС; забезпечення супро-
воджуючих медикаментами
першочергової допомоги —
на відділ охорони здоров’я.

Треба зазначити, що 
132 дитини працівників ВП
РАЕС, віком до 11 років, пос-
траждалих унаслідок аварії на
ЧАЕС, 16 днів відпочивати-
муть у Королівстві Швеція на
запрошення громадянки цієї

країни Наталії Андерсон.
Профком ВП РАЕС уже за-
вершив формування груп,
узяв на себе організацію суп-
роводження дітей, згідно з
вимогами законодавства, з
міста Кузнецовська до столиці
Швеції. Проїзними докумен-
тами на авіапереліт з аеро-
порту «Бориспіль» до міста
Стокгольм та у зворотньому
напрямку забезпечує Н.Ан-
дерсон за власний рахунок.
Вона також бере на себе
витрати на період перебуван-
ня наших діток у Королівстві.
Перший заїзд у Швецію намі-
чено на 24 травня.

Крім цього, чимало на-
ших дітей матимуть змогу
оздоровитися на сімейному
відпочинку разом зі своїми
батьками у санаторіях та
пансіонатах України.

Іван МЕЛЬНИК,
голова профкому ВП РАЕС
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«ГАРЯЧА» ПОРА ВІДПОЧИНКУ

ЛІТО КЛИЧЕ…
Час масового відпочинку. Отож адміністрація і про-

фком Рівненської АЕС заздалегіть продумали, де і як
відпочиватимуть атомники та члени їхніх сімей. Адже
хороше, змістовне оздоровлення — запорука високоп-
родуктивної праці у виробничих підрозділах.

ЧОРНОБИЛЬСЬКА ОБ’ЄДНАНА ОРГАНІЗАЦІЯ ПРОФСПІЛКИ —ЧОРНОБИЛЬСЬКА ОБ’ЄДНАНА ОРГАНІЗАЦІЯ ПРОФСПІЛКИ —
чверть віку на варті соціальної і радіаційної безпеки зони відчуженнячверть віку на варті соціальної і радіаційної безпеки зони відчуження

Шановні колеги, друзі!
Прийміть щирі вітання зі значною подією — 25-річ-

чям Чорнобильської об’єднаної організації профспілки!
Ви по праву можете пишатися славними сторінками

історії профорганізації, її гуманними, відповідальними,
рішучими і відомими своїми новаторськими ідеями
виборними працівниками, численними активістами
профспілки. Їхніми самовідданими і наполегливими
зусиллями у надзвичайних умовах з ліквідації наслідків
аварії на Чорнобильській АЕС усі ці роки забезпечував-
ся захист законних прав та інтересів спілчан.

Чорнобильська організація профспілки — унікальна
у багатьох вимірах. Уже через два тижні після проголо-
шення Незалежності України, у вересні 1991 року, саме
за ініціативою голів профкомів АЕС та НВО «Прип’ять»
було утворено Раду профорганізацій Атомпрофспілки
України. Ми вдячні організації, її лідерам як фундато-
рам Атомпрофспілки за консолідацію профруху, його

єдність у боротьбі за соціальну справедливість праців-
ників.

Дорогі односпілчани!
Переконаний, що ваша авторитетна і міцна органі-

зація і надалі успішно вирішуватиме широке коло
питань з удосконалення соціального партнерства, ре-
гулярного контролю за виконанням колективних дого-
ворів, пошуку нових форм діяльності для ефективного
соціально-економічного захисту прав і гарантій спіл-
чан. Маю впевненість, що сьогоднішня організація
профспілки складе гідну сторінку в свою подальшу
історію, примножить її вагомими справами на користь
працівників зони відчуження.

Сердечно бажаю всім міцного здоров’я, плідної
роботи, незгасимої енергії, благополуччя і злагоди у
ваших родинах!

З повагою 
Голова Атомпрофспілки України Валерій МАТОВ

25 років тому була створена
профспілкова організація, яка
здійснює свою діяльність на
території зони відчуження, тери-
торії, яка найбільш постраждала
від аварії на ЧАЕС. З перших днів
аварії та впродовж усього часу
працівники виконують свій гро-
мадянський обов’язок перед
державою. Праця їх нелегка та
небезпечна. Тому і ставлення
профспілкової організації до  за-
хисту тут людей праці — особли-
ве. Нам є чим пишатися, є над
чим сумувати, є над чим замисли-
тись. Але жодного дня не було
соромно за роботу профспілкової
організації. Профспілка зробила
багато для працівників підпри-
ємств зони відчуження. Зробила
тому, що профспілкові лідери,
протягом усього часу, професійно
та чесно щоденно займалися цією
нелегкою та невдячною працею з
соціально-економічного захисту
працюючих. 

ТЕТЕРІН М. В.
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(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

На засіданні профспілко-
вого комітету обрано го-
ловою президії профспілко-
вого комітету ВО «Комбінат»
Махна В.П. До складу прези-
дії профкому обрано 9 осіб, а
саме: Березін В. О; Вела-
вічус В.З., Євсюков О.С., За-
бірченко. О.П., Задорожній
М.І., Махно В.П., Печерський
О.А.; Трусов Є.Д., Францу-
зов О.К. Були організовані та
здійснювали діяльність 9
постійних комісій. 

1998 рік
Цього року вперше у ВО

«Комбінат» було укладено
договір між адміністрацією і
трудовим колективом, ін-
тереси якого представляв
профком об’єднання.

— 14 липня відбулася
профспілкова конференція
ВО «Комбінат» з підбиттям
підсумків виконання колек-
тивного договору за I півріч-
чя. Із виступу на конференції
Г. Лепіна, ст. майстра СП
«Комплекс»: «І ще про таке.
Про пам’ять. Зараз ми знає-
мо, в основному, тих, хто
працює поруч. Але ж скільки
людей було виведено із
зони за станом здоров’я —
тих, хто зводив «саркофаг»,
першим став на дах 3-го
енергоблока! Мине певний
час і, боюся, забудемо про
цих героїв.

Тому хотів би запропо-
нувати доручити профкому
створити Раду ветеранів лік-
відації наслідків аварії на
ЧАЕС, а також клуб членів
цього товариства. Поста-
ратися зробити це тепер,
поки ще не все забуто, роз-
горнути широку виховно-
патріотичну роботу».

У резолюції конферен-
ції, зокрема, зазначалося,
що у 1988 році розпочато
більш цілеспрямовану ро-
боту з виконання об’єд-
нанням завдань з ЛНА, бу-
дівництва м. Славутич і
здійснення інших функцій,
пов’язаних із забезпечен-
ням безаварійної роботи
ЧАЕС. Йшлося також про те,
що згідно з колдоговором,
уперше було організовано
соціалістичне змагання, під-
бито його підсумки, наго-
роджено переможців. 

— Серпень. При про-
фкомі СП «Комплекс» ство-
рено комісію, яка поставила
за мету об’єднати ветеранів
ЛНА на ЧАЕС. Завдання
полягало у тому, щоб зібрати
їхні спогади, активно брати
участь у виховній роботі
серед молоді. А за потреби й
надавати посильну допомогу
учасникам ЛНА у розв’язанні
їх життєвих проблем. Також
через зонну газету «Трудова
вахта» (з 1990 року — «Вісник
Чорнобиля») було опубліко-
вано «Анкету для учасників
ЛНА на ЧАЕС».

— Листопад. Для вирі-
шення питання оздоровлен-
ня і відпочинку трудівників
30-км зони у Криму вже бу-
ло розгорнуто будівництво
своєї бази для лікування та
відпочинку. Стосовно дітей
— продовжено з Херсонсь-
ким портом договір про
використання їхнього піо-
нерського табору «Фрегат».
Тут триває реконструкція
їдальні, будуються два нові
спальні корпуси…

Зважаючи на скарги пра-
цівників, профком погодив
впровадження гнучких і зруч-
них графіків роботи у 30-км
зоні — для звичайних трудів-
ників і керівного складу.

За ініціативою загальних
зборів трудового колективу
СП «Комплекс» було взято
шефство над евакуйованою
у Київську область Чор-
нобильською школою-інтер-
натом для дітей-сиріт, які
залишилися без батьків-
ської опіки, та вирішено за
добровільні внески праців-
ників (не нижче одноденно-
го заробітку) придбати для
дитбудинку автобус «ЛАЗ».

— Грудень. Профкомом
«Комбінату» спільно з пар-
тійними й іншими організа-
ціями було схвалено патріо-
тичну ініціативу колективу
авторемонтних майстерень
з переказу у фонд Вірменії,
де стався землетрус з вели-
кими людськими жертвами,
одноденного заробітку і
закликано всіх працівник 30-
км зони і м. Славутич наслі-
дувати їх приклад. Для
надання допомоги постраж-
далому вірменському наро-
ду було сформовано зве-
дений загін 30-км зони із
добровольців.

1989 рік
— Лютий. Профком ВО

«Комбінат» на своєму засі-
данні зобов’язав профкоми
структурних підрозділів, ак-
тивістів підвищити вимоги
до керівних посадовців, які
відповідають за здорові і
безпечні умови роботи, до
членів профспілки, що нех-
тують правилами особистої
безпеки на виробництві.
Комісії з охорони праці зап-
ропоновано організувати ці-
льові перевірки стану профі-
лактичної роботи.

— Травень. У приміщен-
ні профкому ВО «Комбінат»
вели прийом співробітники
Київської облради профспі-
лок з правових питань і з
державного соціального стра-
хування.

— Вересень. Профком
ВО «Комбінат» і адміністра-
ція Чорнобильського відді-
лу робітничого постачання
скликали споживчу конфе-
ренцію з приводу постійних
зауважень і скарг на якість
лікувально-профілактичного
харчування у їдальнях ВРП.

1990 рік
— Січень. На базі ВО

«Комбінат» організовано
НВО «Прип’ять». Президія
ЦК Профспілки працівників
атомної енергетики і про-
мисловості колишнього Сою-
зу, голова ЦК Бушков Н. С.,
присвоїла профкому но-
ве найменування: профком 
№  333 НВО «Прип’ять». Під
час реорганізації виробни-
чої структури профком зай-
няв категоричну позицію
проти укладання з працівни-
ками строкових трудових
договорів при переведенні
їх у нове об’єднання. Саме
завдяки наполегливим зу-
силлям профкому та активіс-
тів у березні було підготовле-
но «Пам’ятку з переведення
персоналу із ВО «Комбінат» і
прийому на роботу нових
громадян в НВО «Прип’ять».
Документ був підписаний
генеральним директором
НВО «Прип’ять», головою
профкому і начальником
відділу кадрів. «Пам’ятка»
мала юридичну силу і нею
мали керуватися і адмініст-
рація, і працівники науково-
виробничого об’єднання.

— 31 березня. У Будин-
ку культури м. Чорнобиль
відбулася перша організа-
ційна конференція профор-
ганізації НВО «Прип’ять» за
участю близько 200 делега-
тів. Було заслухано інфор-
мацію про роботу профкому
за період з червня 1987 року
до цього часу, з якою висту-
пив голова профкому.

Учасники конференції
ухвалили досить конкретну і
принципову резолюцію з
вимогою негайного звіль-
нення з роботи тодішнього
заступника генерального
директора з кадрів НВО
«Прип’ять» за створення со-
ціальної напруги у колективах
об’єднання, а також профіль-
ного заступника Мінатом-
прому… Тоді ж на базі Чор-
нобильського філіалу Палацу
культури ЧАЕС було утворено
рішенням конференції куль-
турно-просвітницький зак-
лад НВО — Будинок культу-
ри «Чорнобиль».

На альтернативній основі
прямим відкритим голосуван-
ням головою профкому знову
було обрано Махна В. П.

— Червень. Три дні у
Києві проходив перший
Всесоюзний з’їзд Союзу
«Чорнобиль» за участю 750
делегатів, зокрема і з 30-км
зони відчуження, майже зі
ста регіональних організацій
і рухів колишнього Союзу.

— 20 червня. Відбулася
конференція профорганіза-
ції НВО «Прип’ять», яка розг-
лянула як одне з головних
питань щодо угоди між адмі-
ністрацією і профспілковим
комітетом НВО «Прип’ять» з
охорони праці і соціальних
питань на поточний рік.

1991 рік
— Квітень. Чергове засі-

дання профкому НВО «При-
п’ять», підбивши підсум-
ки перевірки забезпечення
спецодягом і зміною білизни
у підрозділах, ухвалило ви-
магати від адміністрації НВО
організувати спеціалізова-
ний цех з обліку, видачі,
чистки і підгонки спецодягу.

1992 рік
— 23—24 січня у Києві, в

Центрі підготовки профспіл-
кових кадрів (нині Академія
праці і соціальних відносин
ФПУ. — Прим. ред.) відбув-
ся Установчий З’їзд Про-
фесійної спілки працівників
атомної енергетики та про-
мисловості України, учасни-
ки якого обрали Голову
профспілки Юркіна О. В.,
ухвалили Статут, обрали ЦК
і Ревізійну комісію профспіл-
ки — відповідно 44 і 12 осіб.

До складу ЦК профспіл-
ки увійшли, зокрема, праців-
ники НВО «Прип’ять»: Махно
В. П., Струк В. Ф., Маковен-
ко О. Г., Діденко В. І., Черед-
ніченко І. С.

— Лютий. За доручен-
ням трудових колективів
голова профкому НВО «При-
п’ять» звернувся з листом-
вимогою до Президента
України Кравчука Л. М. з
метою підвищення зарплати
власне працівникам зони
відчуження, вирішити питан-
ня виплати належного роз-
міру надбавки замість добо-
вих за вахтовий метод праці,
гарантованого лікувально-
профілактичного харчуван-
ня незалежно від зміни цін
на продукти тощо.

—  Травень. Через шість
років після аварії на ЧАЕС
завдяки сприянню адмініст-
рації і профкому НВО «При-
п’ять» у Чорнобилі було від-
крито для богослужіння
храм Святого Пророка Іллі.

— Червень. 16 числа за
дорученням зборів профак-
тиву і профкому НВО «При-
п’ять» заступник голови
профкому В. Ф. Струк зро-
бив заяву для преси про
порушення адміністрацією
об’єднання угоди щодо під-
вищення тарифних ставок і
окладів у 2,5 разу персона-
лу, що загрожує протестни-
ми акціями вахтовиків і вод-
ночас радіаційній безпеці
населення країни і сусідніх
держав.

Третього листопада на
засіданні профкому НВО
«Прип’ять» було задоволено
прохання голови профкому
Махна В. П. про його звіль-
нення у зв’язку з переходом
на іншу роботу. Новим очіль-
ником профкому став Струк

В. Ф., який досі працював
заступником голови про-
фкому.

1993 рік
— Лютий. Серію прямих

передач у радіопрограмі
«Чорнобильський меридіан»
редакції газети «Вісник Чор-
нобиля» (м. Чорнобиль) від-
крив голова профкому НВО
«Прип’ять» Струк В. Ф. Від-
повідаючи на запитання ра-
діослухачів, профлідер під-
дав справедливій критиці
тодішній Мінчорнобиль Ук-
раїни, від якого «ліквідатори
не мають реальної підтрим-
ки за складних економічних
умов у соціальних питан-
нях». Ще більш негативно
голова профкому оцінив
діяльність Союзу «Чорно-
биль», створення якого на-
роджувалося у зоні відчужен-
ня за вирішальної підтримки
та послідовних рішень і звер-
нень профорганізації до
владних структур. Але функ-
ціонери громадської органі-
зації знехтували потреби
ліквідаторів і їхніх дітей за-
ради власної вигоди.

Голова профкому від-
значив, відповідаючи на конк-
ретне запитання, що у 1992
році кожен п’ятий працівник
НВО зміг оздоровитися за
санаторно-курортною путів-
кою, тоді як, за його слова-
ми, в ядерно-енергетичній
сфері — кожен десятий
атомник. Також було під-
креслено, що профком веде
активні переговори з керів-
никами районів Київщини
про виділення земельних
ділянок ліквідаторам для
садового будівництва.

— Березень. У черговому
радіодіалозі зі спілчанами
голова профкому НВО «При-
п’ять» обнародував тверду
позицію профкому, щоб до-
могтися у колективному до-
говорі науково-виробничого
об’єднання і Тарифній галузе-
вій угоді між ЦК Атомпрофс-
пілки і Мінчоробилем підви-
щення зарплати працівникам
зони до рівня зарплати персо-
налу атомних електростанцій
країни.

Конференція трудового
колективу НВО «Прип’ять»
ухвалила Звернення до ви-
щого керівництва країни і ЦК
Атомпрофспілки зберегти у
повному обсязі законні піль-
ги для працюючих у зоні від-
чуження та особам, які ви-
ведені із зони за станом
здоров’я.

1994 рік
— 13 квітня. У зв’язку з

наказом міністра України у
справах захисту населення
від наслідків аварії на
Чорнобильській АЕС Готов-
чиця Г. О. про приведення
структури НВО «Прип’ять»
до порядку і форм, передба-
чених законодавством, що
фактично передбачає лікві-
дацію об’єднання, профком
змушений був наполягати на
призупиненні наказу і про-
вести конференцію трудо-
вого колективу. Зібрання
своєю постановою підтри-
мало вимоги профкому про
зупинення дії наказу мініст-
ра. Дещо пізніше, у травні,
голови профкомів основних
підприємств зони відчужен-
ня направили телеграму

Президенту України про
вкрай незадовільне фінансу-
вання чорнобильських прог-
рам.

1995 і подальші роки
Цей період складних еко-

номічних умов, що істотно
впливав на фінансування
робіт у зоні відчуження, спри-
чинював значні за календар-
ними термінами затримки
зарплати, а це у свою чергу
викликало масове невдово-
лення працівників. До того ж
обмеження бюджетних фінан-
сувань «провокувало» перма-
нентне скорочення чисе-
льності працюючих.

Терком профспілки мало
не щодня проводив засідан-
ня з розв’язання першої й
основної проблеми — вип-
лати зарплати людям, праця
яких пов’язана з ризиком
для здоров’я. У такому ж
чутливому режимі діяли
профкоми підприємств, де
були створенні комісії по
зарплаті із представників
профспілки й керівництва,
які контролювали надход-
ження грошей і подальше їх
спрямування.

У площині таких питань
виникали ситуації, що спо-
нукали до акцій протесту,
пікетування владних інститу-
цій у Києві, мітингів і мані-
фестацій біля профільних
міністерств. Дуже тяжко у ці
роки йшла робота з укла-
дання Тарифної галузевої
угоди, колективних догово-
рів на підприємствах. Але
попри таку скруту профспіл-
кова організація як останній
рубіж оборони прав та інтер-
есів працівника міцно утри-
мувала захисну позицію,
знаходила підходи до соці-
ального діалогу з адмініст-
рацією, прийняття спільних
компромісних рішень та зо-
бов’язань. Внаслідок цього
соціально-економічне ста-
новище працівників зони
відчуження не виходило за
критичні межі: вирішувалися
питання стабільного фінан-
сування зонних робіт, ін-
дексації зарплати, підви-
щення тарифних ставок і
посадових окладів, забезпе-
чення працівників безплат-
ним лікувально-профілактич-
ним харчуванням, створення
умов для належного оздо-
ровлення та відпочинку пра-
цівників та їхніх дітей, орга-
нізації культурно-масових і
спортивних заходів у вахто-
вий період роботи.

Після обрання 23 травня
1997 року на II З’їзді Атом-
профспілки Струка В. Ф.
заступником Голови Атом-
профспілки Чорнобильсь-
кий терком профспілки очо-
лив Будянський С. Л.

2007 рік
— З 6 лютого Чор-

нобильську об’єднану орга-
нізацію профспілки очолив
Представник Атомпроф-
спілки Тетерін М. В. який
одночасно є головою Ради
голів первинних профспіл-
кових організацій зони від-
чуження.

Перша, так би мовити,
криза, її найвища фаза Пре-
дставника Атомпрофспілки в
Чорнобильській об’єднаній
організації захопила уже на
початку його роботи. Трудові

колективи зони відчуження
тривожно «гули» через кіль-
камісячні борги із зарплати,
очікування масових скоро-
чень, неналежний виробни-
чий побут. Відтак вахтовики
стали у пікети перед владни-
ми структурами в столиці,
провели покрокові колектив-
ні зібрання за участю керів-
ників МНС та Адміністрації
зони відчуження, інші заходи
самозахисту, що також не
переривалися у часі.

Та перша криза дещо
попустила, а справжня, нап-
рикінці 2008 року, навалила-
ся з новою нищівною силою.
Але, до честі Представника
Атомпрофспілки, фінансова
криза стала періодом моти-
вації до результативних дій
на різних щаблях держвлади
й управління. Конструктивне
соціальне партнерство, зіні-
ційоване «чорнобильською»
профспілкою, «вийшло» із
випробувань важкими еконо-
мічними явищами досить
зміцнілим: за 2009 рік було
не допущено скорочення
працівників, а їх зарплата
зросла порівняно із 2008
роком на 49,1% і становила
3172 грн., більш як удвічі
підвищено добову вартість
лікувально-профілактичного
харчування вахтовиків зони.
Для порівняння і такий факт
на користь профспілкових
зусиль: на початку 2009 року
доплата за роботу у зоні від-
чуження була встановлена у
розмірі 907 грн. 50 коп., а
наприкінці 2011 року уже
дорівнювала 1500 грн. У
січні 2012 року доплата ще
зросла і становила 1609 грн.
50 коп.

Сьогодні між Держагенс-
твом України з управління
зоною відчуження й Атом-
профспілкою України укла-
дено нову (уперше) Галузеву
угоду на 2012—2013 роки.
Документом (буде надруко-
вано в «Атомнику України».
— Прим. ред.), зокрема,
встановлено мінімальний
розмір премії не менше 10%
тарифної ставки (окладу),
визначено єдину для всієї
зони відчуження суму мате-
ріальної допомоги. Також
прописано про забезпечен-
ня у 2012—2013 роках підви-
щення рівня середньої заро-
бітної плати по підприєм-
ствах не менш ніж на 16%
щороку...

На початку 2012 року
учасники звітно-виборної
конференції Чорнобильсько
об’єднаної організації реко-
мендували ЦК профспілки
знову призначити на посаду
Представника Атомпрофс-
пілки Миколу Тетеріна.

Сьогодні до складу Чор-
нобильської об’єднаної ор-
ганізації профспілки входить
9 первинних профспілкових
організацій, а саме: ДСП
«Чорнобильський спецком-
бінат», ДСП ЦППРВ, ДСП
УКБЗВ, ДП ЧПЕБ, СМСЧ-16,
СЕС зони відчуження, ДП
«Агенція «Чорнобильінтерін-
форм», які об’єднують май-
же 3000 членів профспілки.

Найчисельнішою є пер-
винна профспілкова органі-
зація ДСП «Чорнобильський
спецкомбінат», яку очолює
штатний голова профспілко-
вого комітету Рижук В. М., та
ППО ДСПП ЦППРВ, яку очо-
лює Чернова Л. О.

Досить непроста як у
соціально-економічному,
так і виробничому, за радіа-
ційним фактором, аспектах
новітня історія Чорнобиль-
ської об’єднаної організації,
але просування вперед є і
триває. Як і дотепер, згурто-
вані і дієздатні зонні органі-
заційні ланки профспілки
ревно опікуються питаннями
зайнятості, забезпечення
високого рівня заробітної
плати та своєчасної її випла-
ти, збереження пільг на за-
конодавчому рівні для пра-
цюючих у зоні відчуження,
дотримання вимог охорони
та безпеки праці.

ППО ДСП «Чорнобильський спецкомбінат»



Каждый ветеран, член
профсоюза может оздо-
ровиться в санаториях,
домах отдыха, профилак-
тории или на базах от-
дыха. Путевки ветеранам
ВостГОКа руководство и
профком предприятия пре-
доставляют по льготной
цене — 15% от полной стои-
мости, а в местный про-
филакторий и на базу
отдыха на р. Ингулец —
бесплатно.

В 2011 году неработаю-
щие ветераны комбината, а
также члены их семей по

льготным путевкам лечились в
санаториях «Крым», «Гор-
ный», «Карасан», «Весна»,
«Прикарпатье», «Синяк», Пер-
лина Прикарпаття», «Судак», в
Знаменской бальнеологиче-
ской больнице. Некоторые
ветераны побывали на ба-
зах отдыха с лечением — это
«Азов», «Севастополь», «Сол-
нечная соната», «Гилея».

Вот эпизод из санатория
в городе Хмельнике, где
различные болезни лечат
радоновыми водами. В ходе
одного из мероприятий был
предложен конкурс «Кто луч-
ше всех скажет о горо-
де Хмельнике в четверос-
тишии?». Победителя ждал
приз.

Многие отдыхающие дек-
ламировали различные чет-
веростишия, но жюри кон-
курса затруднялось назвать
победителя. И вдруг группа
женщин предложила затей-
нику, чтобы от их имени
выступил шутник и весель-
чак из их компании. Автор
четверостишия выдал:

«Хмельник, Хмельник,
Южный Буг,

Быстрое течение,
А радон без мужика –
Это не лечение»!
Раздался громогласный

смех, и от бурных аплодис-

ментов задрожали стены
клуба. За четверостишие
женщины не обиделись. Все
поздравляли автора-побе-
дителя, которому жюри и
вручило приз — японский
мини-магнитофон. А побе-
дителем оказался, редактор
и автор проекта книг «Уран
Украины» и «Смеемся вме-

сте» Анатолий Васильевич
Шевченко.

Многие ветераны же-
лают лечиться и отдыхать
только на море. Но совсем
рядом расположены чудес-
ные базы отдыха комбината
на реке Ингулец. Здесь чис-
тый воздух, уют, а самое
главное — доброжелатель-

ность, внимание и забота со
стороны работников баз.

Не все могут поехать в
санаторий или на базу отды-
ха по состоянию здоровья
или другим причинам. Для
таких ветеранов предлагает
свои услуги городской про-
филакторий, здесь предло-
жат массаж, грязи, ингаля-
цию, физиотерапевтические
процедуры и уколы. Режим
скромного питания — это

тоже лечение. В 2011 году
путевки в профилакторий
получили 158 ветеранов.

Я более 10 лет — предсе-
датель организации ветера-
нов швейного участка. Мы
общаемся, помогаем друг
другу, переживаем вместе
радости и невзгоды. В об-
щем, живем дружной семьей!

А.Т.СНЕГУР, 
член социально-бытовой

комиссии ГП «ВостГОК»
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ВЕТЕРАНИ: ВОНИ ЗАСЛУГОВУЮТЬ НА НАШУ УВАГУ

ЗАЛОГ СЧАСТЛИВОГО ДОЛГОЛЕТИЯ

Информация по теме

Ветераны Ингульской шахты на экскурсии

Полноценной и разносторонней жизнью живет ветеран-
ская организация Ингульской шахты комбината.

Этой весной ветераны шахты побывали на экскурсии в
Кировоградском художественном музее, где ознакомились с
творчеством местных художников, коллекциями старинных
икон, мебели и предметов быта, картинами XVIII—XIX веков,
произведениями российских художников-передвижников.

Почетное второе место заняли ветераны в соревнованиях
по волейболу на кубок В.Н.Ткача, знаменитого спортсмена
шахты и комбината. Активным организатором соревнований
был А.М.Тишаков, зам. председателя нашей организации.

С начала года в члены профсоюза принято 57 ветеранов, на
ветеранский учет встали 13 бывших работников шахты, 12 вете-
ранов получили путевки в санатории. Проведено пять общих
заседаний совета ветеранов и членов организации, активно
ведется волонтерская работа. По проблемным вопросам, свя-
занным с работой почтового отделения №   1 и СМСЧ-19, вете-
ранская организация обращалась к депутатам-работникам
Ингульской шахты. Консультативную помощь организации ока-
зывают члены совета старейшин ветеранской организации
шахты. Мы продолжаем активно работать и развиваться!

Борис ШУМИХИН,
председатель совета ветеранов

Ингульской шахты.

Председатель совета ветеранов

Ингульской шахты Борис Шуми-

хин на базе отдыха Смолинской

шахты «Синюха»

СОЦІАЛЬНІ ДЕРЖАВНІ СТАНДАРТИ І ГАРАНТІЇ 

Розмір мінімальної заробітної плати в Україні не
досягає фактичного прожиткового мінімуму, і він значно
нижчий за межу бідності. Все це загрожує не тільки
загостренням соціального напруження та виникненням
протестних акцій, а й призводить до таких наслідків, як
скорочення тривалості життя громадян та інших нега-
тивних явищ.

Про ще одну задавнену зарплатну проблему вже
давно говориться, але зрушень не видно. Упродовж
багатьох років зберігається критично низька частка зар-
плати в структурі доходів населення, що становить
близько 40% замість 60—70%, як це має місце у розви-
нених країнах. 

Темпи зростання мінімальної заробітної плати в
2011 році перевищували аналогічний показник 2010
року, але зростання мінімальної заробітної плати було
нижчим, ніж темпи зростання середньої заробітної
плати. 

Варто наголосити, що проблема вдосконалення
оплати праці в Україні є ключовою в системі соціально-
економічних відносин, адже це питання стосується ін-
тересів основної частини населення країни, впливає на
всі параметри ринку через попит і пропозиції, також на
структуру виробництва, конкурентне середовище, зай-
нятість, ціни тощо. Проте сучасна політика й практика
організації заробітної плати в Україні демонструє полі-
тику обмеження грошових доходів, орієнтації заробітної
плати на прожитковий мінімум, на державному рівні —
лише регулювання мінімальної заробітної плати, що є
неадекватною, як соціальної гарантії, а також не є моти-
вуючим фактором до високопродуктивної та якісної
праці.

Усі актуальні питання заробітної плати в Україні ста-
ли предметом обговорення на Міжнародній конферен-
ції, що відбулася нещодавно у Будинку профспілок під
назвою «Застосування норм Конвенцій МОП при визна-
ченні розміру мінімальної заробітної плати». У рамках
конференції презентовано профспілковий проект мето-
дики розрахунку відтворювального рівня оплати праці,
формування консолідованої позиції соціальних партне-
рів щодо політики визначення критеріїв і механізмів
розміру заробітної плати. 

Конференція проходила за широкої участі представ-
ників міжнародних організацій, соціального діалогу усіх
його сторін, науковців, практиків.

Заступник Голови ФПУ Сергій Кондрюк зауважив,
що «вище керівництво країни почало говорити про 
цю проблему», «Президент і Прем’єр-міністр України
неодноразово наголошували на тому, що одна із го-
ловних причин гальмування розвитку національної еко-
номіки та реалізації таких необхідних країні реформ
полягає у соціальній несправедливості: у великому роз-
риві між однією категорією людей та іншою, між праців-
никами і власниками підприємств».

Будемо сподіватися, що влада від розмов перейде
до активних дій і ситуація із заробітками в Україні
виправлятиметься. Чи не час уже?

Петро ВАСИЛЕНКО

Які зарплати в Україні?
Якщо говорити про мінімальну заробітну плату,

то вона порівняно з країнами-сусідами, що вже
стали членами Європейського Союзу, становить
71% болгарської, 55% румунської, 31% угорської,
27% словацької, 25% польської та лише 5% найви-
щої в Євросоюзі — люксембурзької. Тобто є до чого
тягнутися. Усі країни Європи вже давно дійшли
висновку, що мінімальна заробітна плата має також
передбачати витрати на утримання членів сім’ї,
чого в Україні ще немає. Тим часом, ця складова
мінімального заробітку рекомендована низкою
ратифікованих Україною міжнародних документів —
конвенціями МОТ і Європейською соціальною харті-
єю (переглянутою), міститься у статті 9 Закону
України «Про оплату праці».

НА ЗАХИСТ ПРАВ І ЗАКОННИХ ІНТЕРЕСІВ ЛЮДИНИ ПРАЦІ

1. Суть критичного заува-
ження: роботодавцям надається
право самостійно приймати нор-
мативні акти, що призведе до сва-
вілля.

Коментар: не відповідає статті
13 проекту Трудового кодексу, яка
передбачає:

«1. Роботодавець має право
приймати нормативні акти у сфері
праці шляхом видання наказів,
розпоряджень, рішень.

2. Нормативні акти роботодав-
ця не можуть суперечити актам
трудового законодавства, колек-
тивним угодам, колективному до-
говору, а також установчим доку-
ментам роботодавця — юридичної
особи.

Нормативні акти роботодавця
приймаються ним самостійно. У
випадках, передбачених законом,
колективними угодами та договора-
ми, такі акти приймаються робото-
давцем з урахуванням пропозицій
чи за погодженням із виборним
органом первинної профспілкової
організації (профспілковим пред-
ставником)».

2. Суть критичного зауважен-
ня: роботодавцеві надається право
слідкувати за працівником і накопи-
чувати про нього інформацію.

Коментар: стаття 28 проекту
Трудового кодексу визначає:

«1. Роботодавець управі конт-
ролювати виконання працівника-
ми трудових обов’язків, у тому
числі з використанням технічних
засобів, якщо це зумовлено особ-
ливостями виробництва, з обо-
в’язковим попередженням праців-
ників про їх застосування. Під час
здійснення такого контролю не
допускаються дії, що принижують
честь і гідність або порушують інші
права працівників.

2. Невиконання роботодавцем
вимог, передбачених «частиною
першою цієї статті, тягне відпові-
дальність згідно із законом».

3. Суть критичного заува-
ження: збільшено строк випробу-
вання під час прийняття на роботу
до 6 місяців.

Коментар: стаття 48 проекту
Трудового кодексу передбачає,
що строк випробування не може
перевищувати трьох місяців, а для
робітників — одного місяця.

Лише для керівників юридич-
них осіб, їх заступників, головних
бухгалтерів та їх заступників,
керівників відокремлених підроз-
ділів юридичних осіб строк випро-
бування може встановлюватися
тривалістю до 6 місяців.

4, Суть критичного зауважен-
ня: звільнення працівників з ініціати-
ви роботодавця здійснюватиметься
без погодження з профкомом.

Коментар: не відповідає стат-
тям 121,122 проекту Трудового ко-
дексу.

Ст. 121 передбачає:
«Розірвання трудового догово-

ру з підстав, передбачених стат-
тею 98, пунктами 1,2,5 частини
першої та пунктами 4,5 частини
другої статті 104, частиною пер-
шою статті 105, статтею 106 цього
Кодексу, допускається після попе-
реднього погодження з виборним
органом первинної профспілкової
організації (профспілковим пред-
ставником), що діє на підприєм-
стві, членом якої є працівник».

Довідково:
ст. 98 — скорочення штату;
ст. 104 частина 1:
п. 1 — систематичне невико-

нання трудових обов’язків;
п. 2 — прогул;
п. 5 — грубе порушення праців-

ником правил охорони праці, якщо
це призвело до нещасного випад-
ку на виробництві або аварії, що
підтверджено в установленому
порядку;

частина 2:
п. 4 — вчинення винних дій пра-

цівником, який безпосередньо обс-
луговує грошові або товарні цінності;

п. 5 — вчинення аморального
проступку працівником, який ви-
конує виховні функції;

ст. 105 — виявлена невідповід-
ність працівника виконуваній ро-
боті внаслідок:

— стану здоров’я працівника;
— недостатньої кваліфікації,

підтвердженої результатом атес-
тації, іншими доказами;

— втрати права на керування
транспортним засобом або інших
дозволів, необхідних для виконан-
ня роботи;

ст. 106 — нез’явлення на робо-
ту понад 4 місяці внаслідок тимча-
сової непрацездатності.

Порівняно з чинним законодав-
ством проект не передбачає по-
годження звільнення працівника за
появу на роботі в нетверезому
стані, проте передбачає погоджен-
ня звільнення у зв’язку з нез’явлен-
ням на роботу через тривалу (понад
4 місяці) тимчасову непрацездат-
ність ст. 106.

Ст. 122 проекту передбачає
порядок погодження з виборним
органом первинної профспілкової
організації розірвання трудового
договору з ініціативи роботодавця.

5. Суть критичного заува-
ження: проект передбачає звіль-
нення працівника за дрібну кра-
діжку, розголошення державної
таємниці, недовіру, за недостатню
кваліфікацію.

Коментар: зазначені підстави
звільнення передбачені в чинному
законодавстві.

6. Суть критичного заува-
ження: робочий час збільшено до
12 годин на день і до 48 годин на
тиждень.

Коментар: проект Трудового
кодексу передбачає:

— норма робочого часу стано-
вить 40 годин на тиждень (ст. 131);

— основним видом режиму
робочого часу є п’ятиденний ро-
бочий тиждень з однаковою три-
валістю щоденної роботи, який є
базовим для обчислення норми
робочого часу при встановленні
іншого режиму роботи (шестиден-
ний робочий тиждень, підсумова-
ний облік робочого часу, неповний
робочий час тощо) (ст. 137,ч.2);

— незалежно від режиму ро-
бочого часу, що застосовується,
норма робочого часу, встановлена
цим Кодексом або визначена від-
повідно до нього, є обов’язковою
(ст. 136, ч. 2);

— тривалість щоденної роботи
в межах робочого тижня повинна
бути, як правило, однаковою. Для
певних категорій працівників вста-
новлена фіксована тривалість що-
денної роботи (ст. 139);

— 12-годинна тривалість що-
денної роботи може мати місце лише
при підсумованому обліку робочого
часу, який застосовується і сьогодні
(ст. 61 КЗпП). При цьому тривалість
роботи протягом тижня не може
перевищувати 48 годин (ст. 143).

Сьогодні таких обмежень не-
має, і при щоденній роботі по 12
годин працівник за тиждень від-
працьовує 84 години, що призво-
дить до перевтоми і може мати
тяжкі наслідки.

7. Суть критичного заува-
ження: відповідальності працівни-
ка присвячена ціла глава, а відпо-
відальність роботодавця визначе-
на лише п’ятьма статтями.

Коментар: книга VIII проекту
регулює питання дисциплінарної та
матеріальної відповідальності всіх
працівників, у тому числі керівників
юридичних осіб (статті 399—411).

Крім того, відповідальність
роботодавця додатково регулю-
ється статтями 412—416.

Департамент правового 
захисту ФПУ

КОМЕНТАРІ ДО ДЕЯКИХ КРИТИЧНИХ ЗАУВАЖЕНЬ
щодо проекту трудового кодексу, що поширюються у засобах масової інформації



Собственно, особых тор-
жеств, а значит и официо-
за, не было. Был просто
праздник отдыха, в кото-
ром приняли участие хоро-
шие друзья горняков —
артисты Кировоградского
областного академическо-
го музыкально-драматиче-
ского театра им. М.Кро-
пивницкого. Они подарили
зрителям прекрасный кон-
церт ретро-песни в сопро-

вождении ансамбля нас-
тоящих профессионалов
«Ретро-шлягер».

Непринужденное обще-
ние со зрителями, задушев-
ность и лиричность испол-
нения всех без исключения
композиций создали нас-
тоящее праздничное наст-
роение. А потом был отдых,
для чего на базе созданы
все условия. Люди распо-
ложились группами вокруг

мангалов, аппетитно пах-
нущих шашлычным дымом,
гуляли по берегу озера,
играли в волейбол и даже
попытались ловить рыбу,
но день был не «клевым».
Зато на следующий день
некоторым счастливчикам,
забросившим удочки с ут-
ра пораньше, удалось уе-
хать домой с уловом.

Председатель профсо-
юзного комитета Восточ-
ного горно-обогатительного
комбината Борис Филиппов
считает, что руководство
Ингульской шахты в лице
директора Равиля Аглиу-
лина и заместителя дирек-
тора по общим вопросам
Александра Израйлова по-

дает прекрасный пример
организации отдыха. Они
не просто делают все для
содержания базы в образ-
цовом порядке, но и ре-
шают целый ряд социаль-
но значимых вопросов.
Такой отдых способствует
повышению культуры, ук-
репляет социальные и
родственные связи, созда-
ет благоприятный микро-
климат как в коллективах,
так и в семьях. Да и просто
провести день или нес-
колько дней среди пре-
красной природы букваль-
но в нескольких минутах
езды от центра города —
это замечательно!

Сергей ПОЛУЛЯХ

Олександр Ситник — очі-
льник благодійної організації
«Джерело надії», підприє-

мець, депутат Нетішинської
міської ради VI скликання.
Його син Максим — студент

одного із фінських навчальних
закладів, а саме Тамперсь-
кого університету. Як пок-
ращити долю людей із обмеже-
ними властивостями, Максим
задумався після того, як у
Нетішині минулоріч пройшла
акція-невдоволення інвалідів-
візочників. У Фінляндії він діз-
нався про компанію, яка зай-
мається утилізацією інвалідних
візків та відповідного облад-
нання. Після переговорів, які
провів юнак із фінами, ті по-
годились надати все, що зна-
читься у наведеному списку,
для «Джерела надії». Щоп-
равда — з умовою, що воно
використовуватиметься чи

передаватиметься для тих,
хто його потребує, безкош-
товно. 

Отримана благодійна до-
помога буде розподілена між
Нетішинським центром соці-
альної реабілітації дітей-інва-
лідів, Нетішинською міською
організацією інвалідів «Фе-
нікс», Нетішинським територі-
альним центром соціального
обслуговування, Старокри-
винським будинком-інтерна-
том, ДЗ СМСЧ-4 та комісією з
питань гуманітарної допомо-
ги при Хмельницькій облдер-
жадміністрації.

Богдан ФЕДИНЧУК, 
м. Нетішин

Детский оздоровитель-
ный лагерь имени Алек-
сандра Матросова, который
располагался в Петровском
районе Кировоградской об-
ласти, находился на балан-
се ГП «ВостГОК» с момен-
та ввода в эксплуатацию
(1958 год). По проекту ла-
герь был рассчитан на оз-
доровление 400 детей за
одну смену и традиционно
работал в три смены. То
есть за лето в нем могли
оздоровиться 1200 детей.

Долгие годы это учреж-
дение было востребовано
на 100%. Но, начиная с 2006
года, количество отдыхаю-
щих в ДОЛ им. А.Матросова
стало резко сокращаться.
Так, в 2006 году в нем побы-
вали 939 детей (в т.ч. 623
ребенка работников комби-
ната), убытки ВостГОКа по
содержанию лагеря соста-
вили 225 тыс. грн. В 2007
году эти цифры выглядели
еще хуже: 786 (464) и 837
тыс. грн., а в 2008 году —
735 (362) и 754 тыс. грн. —
соответственно. В 2007-м и
2008 году лагерь уже рабо-

тал в две смены. Эта ситуа-
ция беспокоила руковод-
ство комбината и его проф-
союзный комитет. В 2009
году на профсоюзной кон-
ференции было принято
решение о консервации ла-
геря.

Так как лагерь распола-
гается на территории Киро-
воградщины, стал рассма-
триваться вопрос о передаче
его в коммунальную соб-
ственность Петровского ра-
йона. 

Территория лагеря за-
нимает порядна 12 га, на
ней расположены здания,
сооружения, оборудование,
коммуникации (всего 251
объект). 

Когда было получено
согласие Петровского рай-
совета на принятие Анновс-
кого лагеря в коммунальную
собственность, началась
подготовка документов, ко-
торая в силу объективных
причин заняла немало вре-
мени. Вся работа проводи-
лась в четком соответствии
с Законом Украины «О пе-
редаче объектов государ-

ственной собственности в
коммунальную собствен-
ность». Данным законом
предусмотрено получение
согласия соответствующе-
го совета и разрешения
управляющего органа, та-
ковым является ныне Ми-
нистерство энергетики и
угольной промышленности
Украины.

В 2010 году министер-
ством было дано разреше-
ние на передачу лагеря с
обязательным сохранени-
ем его профиля. Вопрос
был согласован с Каби-
нетом Министров Украи-
ны. Большая работа по
согласованию соответст-
вующей документации в
профильном министерст-
ве и КМУ была проведена
генеральным директором
ГП «ВостГОК» Александ-
ром Геннадиевичем Соро-
киным и его заместителем
Сергеем Анатольевичем
Дроботом.

Средства на проведе-
ние капремонта ГП «Вост-
ГОК» перечислило на рас-
четный счет коммунального
предприятия Петровского
райсовета, которое будет
выполнять работы. Адми-
нистрация района имеет
намерение запустить ла-
герь в работу уже в этом
году (возможно, со второй
или третьей смены).

Передав лагерь, комби-
нат не останется в стороне
от его дальнейшей судьбы.
Руководство и профком
предприятия дали обяза-
тельство при необходимо-
сти оказывать помощь в
наполнении лагеря отды-
хающими, обеспечении пер-
соналом и прочих вопро-
сах. 

В эффективной работе
ДОЛ им. А.Матросова заин-
тересованы власти Киро-
воградщины, в первую оче-
редь здесь будут отдыхать
дети социально незащищен-
ных категорий, на оздоров-
ление которых выделяются
средства из госбюджета.
Кроме того, путевки в ла-
герь смогут приобрести
профкомы кировоградских
и желтоводских предприя-
тий, в том числе и ГП «Вост-
ГОК». Фактически, сме-
на собственника данного
объекта не отразится на
возможности оздоровления
в нем желтоводских детей. 

Таким образом, дет-
ский оздоровительный ла-
герь им. А.Матросова, ко-
торому в следующем году
исполнится 55 лет, продо-
лжит свою славную исто-
рию. И на его уютной тер-
ритории снова зазвучат
веселые детские голоса.

Подготовила
Елена БОРОВКОВА
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АТОМПРОФСПІЛКА СПОРТИВНА

1 ЧЕРВНЯ — МІЖНАРОДНИЙ ДЕНЬ ЗАХИСТУ ДІТЕЙ

Малюнки дітей атомників Южно-Української та Хмельницької АЕС, переможців конкурсів «АЕС — добробут — Батьківщина» та «Атомна енергетика і ми»

Специальные призы —
у детей востгоковцев 

В отборочном региональном туре Всеукраинского
конкурса рисунка «Охрана труда глазами детей» приня-
ли участие и дети работников ВостГОКа. Из почти 700
творческих работ, поступивших в Криворожское тер-
риториальное управление Госгорпромнадзора Украи-
ны, жюри отобрало лучшие.

Приятно отметить, что работы Романа Деревянко и
Ольги Топчий были отмечены специальными призами. 

Роман Деревянко в нынешнем году заканчивает 11-й
класс и планирует поступать в институт архитектуры. С пер-
вого класса юноша с увлечением занимается в художе-
ственной школе при СШ №    3. О проведении конкурса узнал
от отца Станислава Деревянко, работника складского
хозяйства, решил попробовать свои силы и поучаствовать в
конкурсе рисунка. 

Ольга Топчий принимала участие в средней возрастной
категории, ей 12 лет. Свои работы готовила вместе с ма-
мой, работницей РМЗ. Это Олин первый опыт участия в та-
ких конкурсах. 

Татьяна КОРСУНОВСКАЯ.
На снимке (в центре): Роман ДЕРЕВЬЯНКО.

НОВАЯ ЖИЗНЬ СТАРОГО ЛАГЕРЯ
В апреле состоялась официальная передача дет-

ского оздоровительного лагеря имени Александра
Матросова с баланса Восточного горно-обогатитель-
ного комбината в коммунальную собственность Пет-
ровского района Кировоградской области. Подробнее
об этом  рассказал Владимир ГАРЯЧИЙ, советник
генерального директора по правовым социальным
вопросам ГП «ВостГОК».

Працівник ВП ЮУАЕС —
чемпіон світу

Наприкінці квітня електрослюсар цеху з
ремонту вантажопідйомних механізмів енерго-
ремонтного підрозділу ВП «Южно-Українська
АЕС» Дмитро Ломейко завоював чемпіонський
титул у жимі лежачи за версією Всесвітнього
пауерліфтерського альянсу. Він був одним із
восьми представників України, які взяли
участь у змаганнях, що проходили в місті Ле-
баноні в штаті Нью-Хемпшир на північному
сході США. 

Право представляти Україну на Чемпіонаті
світу Дмитро завоював на відбіркових змаганнях:
на Кубку країни та на Чемпіонаті України він став
призером і абсолютним чемпіоном у ваговій кате-
горії до 90 кг. 

У складі української делегації на Чемпіонаті
світу був ще один представник Миколаївської
області — Віктор Скакунов, який також посів перше
місце, але серед ветеранів, тобто спортсменів-
аматорів віком більше 40 років. Разом вони при-
несли українській команді перше загальнокоманд-
не місце. 

Титул чемпіона світу в екіпірувальному дивізіо-
ні серед спортсменів-аматорів Дмитру Ломейку
приніс третій підхід, у якому він підняв штангу
вагою 270 кілограмів, обігнавши при цьому на
чотири кілограми суперника-американця. Пока-
заний результат також дозволив завоювати титул
абсолютного чемпіона серед чоловіків. У четверто-
му підході спортсмен штурмував світовий рекорд
— 285 кг, але той не підкорився.

Варто зазначити, що далеко не всі, хто прохо-
дить відбіркові тури, мають можливість поборотися
за титул чемпіона. Поїздки на чемпіонати найчасті-
ше не по кишені спортсменам. Южноукраїнському
чемпіону це вдалося завдяки фінансовій підтрим-
ці адміністрації та профкому ДП НАЕК «Енер-
гоатом».

МІСТО-СУПУТНИК ХАЕС: ДОБРОЧИННІСТЬ

Джерело надіїДжерело надії
Розпочинати творити добрі справи ніколи не пізно. Але

є люди, які почали це робити не сьогодні і не вчора.
Олександр і Максим Ситники — батько і син. Об’єднавши
зусилля, вони зреалізували спільну ідею: допомогли
отримати для людей із обмеженими властивостями, які
мешкають у місті Нетішині і не тільки, безцінну гуманітар-
ну допомогу. Це інвалідні візки, ходунки, підлікотники,
стільці для душу, туалетні стільці-поручні та поручні, тре-
нувальні велосипеди, ліжка для пологів, лікарняні ліжка і
столи, матраци і постіль, лікарський одяг. Загалом — 15
тонн вантажу, який прибув із Фінляндії. Чому саме з цієї
країни?..

ОЗДОРОВЧІ ЗАХОДИ: ЕФЕКТИВНІСТЬ СОЦІАЛЬНОГО ПАРТНЕРСТВА

«Горняк» открыл сезон
Уже стало традицией, что из всех подразделе-

ний комбината первыми открывают сезон отдыха
на своей базе «Горняк» работники Ингульской
шахты. В этом году торжественное открытие базы
состоялось в первой декаде мая.


